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PROTOKÓŁ nr XII/2015 

 

z XII Sesji Rady Gminy Granowo, która odbyła się w dniu 30 listopada 2015r.  w sali Urzędu 

Gminy w Granowie. 

 

Obrady rozpoczęto w dniu 30 listopada 2015r. o godz.13
00

. 

Zakończono w dniu 30 listopada 2015r. o godz. 15
15

. 

Na ogólną liczbę 15 radnych, w sesji wzięło udział 15 radych. 

 

Radni nieobecni nieusprawiedliwieni: ----------------------------- 

Radni nieobecni usprawiedliwieni: -------------------------------- 

 

Spoza Rady udział w sesji wzięli: 

1. Zbigniew Kaczmarek  - Wójt Gminy 

2. Hanna Kaczmarek  - Sekretarz Gminy 

3. Agnieszka Chojnacka  - Skarbnik Gminy 

4. Zaproszeni goście  - wg listy obecności 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie sesji, powitanie radnych, gości i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku dziennego sesji. 

3. Przypomnienie najważniejszych tematów i przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie między sesyjnym. 

5. Interpelacje i oświadczenia radnych. 

6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) wysokości stawek podatku od nieruchomości 

b) programu współpracy Gminy Granowo z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2016 

c) zmiany Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na 2015r. 

d) uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na 2016r. 
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e) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości 

f) nieodpłatnego przejęcia od Agencji Nieruchomości Rolnych do gminnego 

zasobu nieruchomości działki o numerze ewidencyjnym 88/13 położonej w 

Niemierzycach,  Gmina Granowo   

g)  zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej 

h) trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych szkół, przedszkoli i 

innych form wychowania przedszkolnego oraz trybu i zakresu prawidłowości ich 

wykorzystania. 

i)  zmiany uchwały budżetowej na rok 2015 

j)  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Granowo 

  

 

7. Wolne głosy i wnioski. 

8. Zakończenie sesji.               

 

 

 

 

Ewidencja uchwał przyjętych na sesji: 

 

1. Uchwała Nr XII/83/2015. 

2. Uchwała Nr XII/84/2015. 

3. Uchwała Nr XII/85/2015. 

4. Uchwała Nr XII/86/2015. 

5. Uchwała Nr XII/87/2015. 

6. Uchwała Nr XII/88/2015. 

7. Uchwała Nr XII/89/2015. 

8. Uchwała Nr XII/90/2015. 

9. Uchwała Nr XII/91/2015. 

10. Uchwała Nr XII/92/2015. 

11. Uchwała Nr XII/93/2015. 
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Przebieg obrad XII Sesji Rady Gminy Granowo 

 

Ad.1. Otwarcie sesji, powitanie radnych, gości i stwierdzenie quorum. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Stefan Bielawski otworzył posiedzenie, powitał Wójta Gminy 

Pana Zbigniewa Kaczmarka, radnych, sołtysów poszczególnych wsi i wszystkich 

zaproszonych gości.  

Przewodniczący Rady Stefan Bielawski stwierdził na podstawie listy obecności, że udział w 

posiedzeniu bierze 15 radnych  , a zatem Rada jest władna do podejmowania uchwał. Lista 

obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu, lista zaproszonych gości stanowi 

załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Ad.2. Przedstawienie porządku dziennego sesji. 

 

Porządek posiedzenia : 

1. Otwarcie sesji, powitanie radnych, gości i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku dziennego sesji. 

3. Przypomnienie najważniejszych tematów i przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 

5. Interpelacje i oświadczenia radnych. 

6.  Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) wysokości stawek podatku od nieruchomości, 

b) programu współpracy Gminy Granowo z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2016, 

c) zmiany Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na 2015r., 

d) uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na 2016r. , 

e) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości, 

f) nie odpłatnego przejęcia od Agencji Nieruchomości Rolnych do gminnego 

zasobu nieruchomości działki o numerze ewidencyjnym 88/13 położonej w 

Niemierzycach  Gmina Granowo,  
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g)  zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej, 

h) trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych szkół, przedszkoli i 

innych form wychowania przedszkolnego oraz trybu i zakresu prawidłowości  ich 

wykorzystania . 

i)  zmiany uchwały budżetowej na rok 2015, 

j)  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Granowo. 

 

  

Przewodniczący Rady zaproponował zmianę do porządku obrad  poprzez dodanie w punkcie 

6 ppkt k), uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji 

podatkowych. 

Głosowanie: "za" przyjęciem zaproponowanej zmiany głosowało 15 radnych obecnych na 

sesji.  

 

11.Wolne głosy i wnioski.  

 12. Zakończenie sesji. 

 

Ad.3. Przypomnienie najważniejszych tematów i przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

 Przewodniczący przedstawił najważniejsze tematy z XI sesji. 

 Protokół nr XI/2015 z  XI Sesji Rady Gminy Granowo wyłożony był do wglądu w biurze rady.  

Radny Henryk Pawlak zapytał ,dlaczego protokół z ostatniej sesji jest tak późno umieszczany 

na stronie internetowej. Na dzień dzisiejszy jest umieszczony protokół ale z poprzedniej sesji 

a nie z ostatniej. Na komisji była o tym mowa , że umieszczenie protokołu na stronie 

internetowej pozwoli lepiej się z nim zapoznać. 

Sekretarz Gminy Hanna Kaczmarek wyjaśniła, że protokół z ostatniej sesji do dnia 

dzisiejszego jest projektem protokołu. Dopiero gdy zostanie przyjęty i zatwierdzony można 

go umieścić na stronie internetowej. Wcześniejszą wersję można przesłać radnym na maila do 

akceptacji. Projektu protokołu nie można umieszczać w BIP, bo mogą być poprawki a na 

stronę internetową wgląd mają nie tylko radni ale i mieszkańcy. 

Radca prawny p.Magdalena Podsiadłowska – Pawlak wyjaśniła, że protokół z sesji jest 

dokumentem statutowym i po przegłosowaniu, czyli po zatwierdzeniu przez radnych  staje się 

protokołem, który  może być umieszczony w BIP. 
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Radny Henryk Pawlak przyjął wyjaśnienia dot. umieszczania protokołu z sesji na stronie 

internetowej. 

Radni nie wnieśli uwag do treści protokołu, wobec czego Przewodniczący Rady Stefan 

Bielawski poddał przyjęcie protokołu pod głosowanie. 

Nad przyjęciem protokołu nr XI/2015 głosowało 15 obecnych radnych. Za przyjęciem 

protokołu głosowało 15 radnych, przeciwko-0, wstrzymało się -0. 

Protokół został przyjęty. 

 

Ad.4. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 

 

Wójt Zbigniew Kaczmarek przedstawił sprawozdanie. 

Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym stanowi załącznik nr 3 do 

protokołu. 

Radny Andrzej Kaczmarek zapytał z jakim wynikiem zakończyła się wizyta w dyrekcji PKP 

w Poznaniu. 

Wójt Zbigniew Kaczmarek odpowiedział, że wizyta dotyczyła uzgodnienia lokalizacji 

budowy wieży telefonii komórkowej. Były dwie  propozycje, aby wieża powstała przy 

punkcie widokowym lub na terenie targowiska. 

Następnie  radny  Marian  Kaczmarek  zapytał ,  czy  PKP  ma  grunt  na pobudowanie wieży. 

Wójt wyjaśnił, że Kolej ma swój grunt, jest to  działka kolejowa, przy której biegną tory. 

Lokalizacja tej działki  nie przeszkadza w budowie wieży. 

Radna Małgorzata Wiśniewska zapytała, czy są zmiany w projekcie budżetu Związku 

Międzygminnego ,,SELEKT” w Czempiniu, które dotyczą naszej gminy. 

Wójt wyjaśnił, że składka za odpady segregowane w 2016 r. będzie na poziomie roku 

bieżącego czyli 10,00 zł od osoby. Natomiast może być zmiana cen odpadów 

niesegregowanych.     Założenie   jest    takie,    aby    wszyscy    odpady     segregowali. 

Radna   Wanda   Śron   zadała  pytanie kto teraz przewodniczy w Kole ZBoWiD w Granowie. 

Wójt odpowiedział, że na spotkaniu członków granowskiego  koła  ZBoWiD  wybrano  nowy 

Zarząd, którego Prezesem została pani Wanda Napierkowska. 

Radna   Irena  Ratajczak  zapytała, co było omawiane na spotkaniu z kierownikami jednostek. 

Wójt wyjaśnił, że takie spotkania odbywają się po każdej sesji , są to spotkania robocze, na 

których omawia się sprawy między innymi związane z budżetem. 



 6 

Radny Henryk Pawlak zapytał , jaki jest problem z przekazaniem lokalu w Kotowie , tyle lat 

trwa proces przekazania lokalu i kiedy będzie zakończony. Drugie pytanie chodzi o wycinkę 

drzew na działce , która stanowi własność gminy. 

Wójt odpowiedział, że procedura przekazania lokalu w Kotowie biegnie i nie ma informacji 

aby sprawa nie była pozytywnie załatwiona. 

Odpowiedzi na drugie pytanie udzieliła radca prawny M.Podsiadłowska-Pawlak wyjaśniając, 

że do złożenia wniosku o zgodę na wycinkę drzew jest uprawniony właściciel działki. Jeśli 

chodzi o działkę, która jest własnością Gminy z wnioskiem o wycięcie drzew występuje 

Gmina   do  Starostwa. 

Radny Jacek Bresz zwrócił uwagę ,że topole rosnące przy posesjach są bardzo niebezpieczne 

i trzeba je usuwać bo stanowią zagrożenie. 

W dalszej części posiedzenia Przewodniczący Rady korzystając z obecności funkcjonariuszy 

policji z KPP w Grodzisku Wlkp. asp. Pawła Buszkiewicza i mł.asp. Grzegorza Słabego 

poprosił wszystkich obecnych o zadawanie pytań. 

Radny Marian Kaczmarek zwrócił uwagę, że ostatnio na naszym terenie jest dużo włamań i 

kradzieży, nie tylko w nocy ale też w dzień dochodzi do różnych zdarzeń, czy są bardziej 

wzmożone patrole. 

Aspirant Paweł Buszkiewicz wyjaśnił, że policja zwiększyła  patrole lecz sprawców kradzieży 

jeszcze nie ujęto. Mł. Aspirant Grzegorz Słaby zwrócił uwagę aby mieszkańcy wykazali 

większą czujność i natychmiast zgłaszać do KPP w Grodzisku, jeżeli zauważy się podejrzane 

osoby . 

Radny Andrzej Kaczmarek zgłosił, że na ul. Kolejowej jest znak zakaz zatrzymywania się i 

postoju. Mieszkańcy nie zwracają uwagi na ten znak i nadal zatrzymują się nieprawidłowo. 

Należałoby się tym tematem zainteresować. 

Radna Krystyna Kasperek stwierdziła, że podobnie jest przy bankomacie. Samochody 

zatrzymują się pomimo znaku zakazu a parkingi są dookoła. 

Aap. Paweł Buszkiewicz wyjaśnił, że za parkowanie na zakazie postoju i zatrzymywania się 

grozi mandat i punkty karne.  Były już  pouczenia a teraz osoby parkujące nieprawnie na 

zakazie będą karane . Podczas  patrolowania  gminy  policjanci  zwrócą  na to większą uwagę.  

Po wyczerpaniu pytań do policjantów, przewodniczący Rady podziękował im za przybycie na 

sesję. 
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Ad.5. Interpelacje i zapytania radnych. 

Radna Wanda Śron zapytała, dlaczego zlikwidowano w Grodzisku dwa przystanki 

autobusowe tj. przy Netto i przy ul. Chopina, teraz bardzo ich brakuje. 

Wójt odpowiedział, że jest to w gestii burmistrza Grodziska. 

Radny Jerzy Ciesielski powiedział, że nie ma znaku ograniczenia ładowności do 15 ton na 

drodze powiatowej Konojad – Kościan. 

Radny Wojciech Kalemba poinformował, że taki znak już jest ustawiony. 

 

Ad.6 Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

a) wysokości stawek podatku od nieruchomości 

 

Przewodniczący Stefan Bielawski przypomniał, że ta uchwała była przyjęta na ostatniej sesji, 

ale są małe nieścisłości. 

Skarbnik Gminy Agnieszka Chojnacka wyjaśniła,  że nie chodzi w tej uchwale  o nieścisłości, 

tylko  w  dniu 3  listopada  2015 r.  została  opublikowana ustawa z 9 października 2015 r.  

o rewitalizacji,  która  wprowadziła  między  innymi zmiany w ustawie o podatkach i opłatach 

lokalnych. 

W tej uchwale dodajemy  pkt. d ,  dotyczący  gruntów w następującym brzmieniu: 

‘’ niezabudowanych  objętych  obszarem  rewitalizacji,  o  którym  mowa  w  ustawie z  dnia 

 9 października 2015 r. o rewitalizacji  /Dz.U. z 2015 r. poz.1777/,  i  położonych na terenach, 

dla których miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego przewiduje  przeznaczenie pod 

zabudowę    mieszkaniową,   usługową    albo    zabudowę    o    przeznaczeniu     mieszanym 

obejmującym  wyłącznie  te rodzaje zabudowy,  jeżeli  od  dnia  wejścia  w  życie  tego  planu 

 w  odniesieniu do tych gruntów upłynął okres 4 lat,  a  w  tym czasie nie zakończono budowy 

zgodnie  z  przepisami  prawa  budowlanego – 3,00 zł  od  1 m²  powierzchni’’. 

Wprowadzenie powyższej zmiany skutkuje koniecznością dostosowania uchwał w sprawie: 

- stawek podatku od nieruchomości 

- wzorów formularzy informacji i deklaracji podatkowych. 

Pytań do przedstawionej uchwały nie było. 

Przewodniczący Rady Stefan Bielawski przedstawił projekt  uchwały. 

Nad projektem uchwały głosowało 15 radnych. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało  

15 radnych, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. 
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Projekt  uchwały  został  przyjęty.  Uchwała Nr XII/83/2015  w  sprawie wysokości stawek 

podatku od nieruchomości stanowi załącznik nr 4 do protokołu   

 

b) programu współpracy Gminy Granowo z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2016 

 

Sekretarz Gminy Hanna Kaczmarek omówiła projekt uchwały  wskazując,  że  ustawodawca 

zobowiązuje  Radę  Gminy  do  podejmowania takiej uchwały każdego roku. Podkreśliła, że 

uchwała daje możliwość bardzo szerokiej współpracy z organizacjami pozarządowymi, gdyż 

nie wiadomo  co  w  ciągu  roku  się  wydarzy  i w jakiej dziedzinie pojawi się możliwość lub 

konieczność podjęcia współpracy pomiędzy Gminą a organizacjami pozarządowymi. 

Powiedziała, że organizacje te mogą prowadzić różne zadania z zakresu obowiązków  Gminy  

- w jej imieniu. Wskazała też, na jakiej płaszczyźnie prowadzona była współpraca do tej pory. 

Ponadto powiedziała,  że  projekt uchwały został poddany konsultacjom społecznym poprzez 

umieszczenie  na stronie internetowej  Urzędu  Gminy,  oraz  poprzez wywieszenie na tablicy 

ogłoszeń.  Tak  więc  spełnione  zostały  wymogi  formalne.  Żadnych  uwag  nie   zgłoszono. 

Radna  Małgorzata  Wiśniewska  zadała   pytanie , czy  stowarzyszenie  pożytku  publicznego 

działające na terenie powiatu może zwrócić się o pomoc. 

Radny Henryk Pawlak zapytał ,czy stowarzyszenia zgłaszają się o pomoc przed uchwaleniem 

budżetu, czy kto pierwszy ten lepszy. 

Sekretarz odpowiedziała, że wszystkie  stowarzyszenia  mogą zgłaszać ofertę realizacji zadań 

w imieniu Gminy w ciągu roku. 

Radca   prawny   Magdalena  Podsiadłowska  –  Pawlak   powiedziała,   że   są   odpowiednie 

procedury   regulowane   przepisami. Tryb  wyłaniania    organizacji    pożytku   publicznego, 

która   realizuje     zadania   gminy   określa   ustawa   o   działalności   pożytku   publicznego 

 i wolontariacie.   Ustawa  ta  przewiduje  między  innymi  konkurs,  który  ogłasza Gmina na 

realizację  zadań  publicznych gminy.  Organizacja,  która  wygra  konkurs  otrzymuje  środki 

na realizację zadania. 

Skarbnik Gminy dodała, że taki konkurs był ogłoszony na place zabaw i ostatecznie  zadanie 

było realizowane przez Stowarzyszenie Wspierania Inicjatyw Gospodarczych  oraz  Rozwoju 

Ziemi Granowskiej w Granowie. 

Przewodniczący Rady Stefan Bielawski przedstawił projekt  uchwały. 

Nad projektem uchwały głosowało 15 radnych.  Za przyjęciem projektu  uchwały  głosowało  

15 radnych, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. 
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Projekt  uchwały  został  przyjęty.  Uchwała Nr XII/84/2015  w  sprawie  programu 

współpracy Gminy Granowo z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2016 stanowi załącznik nr 5 do 

protokołu.  

c) zmiany Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na 2015r. 

 

Sekretarz Gminy Hanna Kaczmarek omówiła projekt uchwały,  informując że podejmowanie 

Uchwały  w  tym czasie,  jest  związane  z  czyszczeniem  budżetu  oraz  gminnego programu 

profilaktyki  w  związku ze zbliżającym się końcem  roku.   Za  chwilę  w  kolejnej    uchwale 

dotyczącej zmian budżetowych, Pani Skarbnik zaproponuje zwiększenie dochodów funduszu 

antyalkoholowego  o  kwotę   8.450,00 zł.   Wzrost  dochodów  należy  także  uwidocznić   w 

Gminnym   Programie    Rozwiązywania   Problemów   Alkoholowych  2015 roku.  Sekretarz 

zaproponowała, by nie rozdrabiać tej kwoty, lecz w całości przyjąć ją w programie  na  koszty 

funkcjonowania GKRPA, gdyż nigdy nie liczone były koszty działania tej Komisji, a przecież 

są  one ponoszone.  Za  chwilę będzie uchwalony nowy program na 2016 r. i środki pieniężne, 

które z roku na rok na realizację założeń GPRPA wzrastają będą rozdzielane na nowo. 

Pytań do przedstawionej uchwały nie było. 

Przewodniczący Rady Stefan Bielawski przedstawił projekt  uchwały. 

Nad  projektem  uchwały  głosowało  15 radnych.  Za przyjęciem projektu uchwały głosowało  

15 radnych, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. 

Projekt  uchwały  został  przyjęty.  Uchwała Nr XII/85/2015  w  sprawie  zmiany Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2015r.stanowi 

załącznik nr 6 do protokołu. 

 

d) uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na 2016 r.                              

   

Sekretarz   Gminy   Hanna   Kaczmarek    przedstawiła   projekt  uchwały  informując,  że   w 

przyszłym  roku  będzie  do  rozdysponowania  w  ramach   GPRPA  kwota  89.700,00 zł   na 

funduszu  antyalkoholowym  oraz   4.000,00  zł  na  przeciwdziałaniu  narkomani.    Ustalając 

wysokość  kwot  w  poszczególnych  punktach  programu,   w  dużej  mierze  sugerowano  się 

wykonaniem roku bieżącego.  Radni otrzymali  projekt Gminnego  Programu Rozwiązywania  
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Problemów Alkoholowych na 2016 r. Kończąc Sekretarz powiedziała, że jeżeli są pytania to 

chętnie na nie odpowie. Pytań do przedstawionej uchwały nie było. 

Przewodniczący Rady Stefan Bielawski przedstawił projekt  uchwały. 

Nad projektem uchwały głosowało 15 radnych. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało  

15 radnych, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. 

Projekt  uchwały  został  przyjęty.  Uchwała Nr XII/86/2015  w  sprawie uchwalenia 

Gminnego   Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywani  Problemów  Alkoholowych  na  2016 r.                              

stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

e) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości  

 

Wójt Gminy Zbigniew Kaczmarek omówił  projekt uchwały. Uchwała dotyczy zakupu  od                 

państwa Grześkowiaków działki o powierzchni 1255 m²  , która jest częściowo zabudowana 

budynkiem mieszkalnym i gospodarczym .Działka ta przylega do terenu ZGK i zostanie 

przeznaczona na powiększenie terenu przy Zakładzie Gospodarki Komunalnej .  

Radna Małgorzata Wiśniewska zapytała czy mieszkanie znajdujące się nad biurem ZGK jest do 

zamieszkania,  czy przeznaczone na inny cel. 

Wójt wyjaśnił, że mieszkanie to zostało zaadaptowane na pomieszczenia socjalne dla 

pracowników ZGK. 

Radny Andrzej Kaczmarek zapytał jaka jest cena zakupu tej nieruchomości. 

Wójt odpowiedział, że trwają jeszcze negocjacje. 

Przewodniczący Rady Stefan Bielawski przedstawił projekt  uchwały. 

Nad projektem uchwały głosowało 15 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 15 radnych,  głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Projekt uchwały został przyjęty. Uchwała Nr XII/87/2015 w sprawie wyrażenia zgody na 

nabycie nieruchomości stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

f) nie odpłatnego przejęcia od Agencji Nieruchomości Rolnych do gminnego zasobu 

nieruchomości działki o numerze ewidencyjnym 88/13 położonej w  Niemierzycach, 

Gmina Granowo   

 

Wójt wyjaśnił, że uchwała w tej sprawie była podejmowana na poprzedniej sesji. W tej 

uchwale prostujemy błąd z racji zmiany przepisów, ponieważ w podstawie prawnej  

brakowało litery c . 
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Pytań do przedstawionej uchwały nie było. 

Przewodniczący Rady Stefan Bielawski przedstawił projekt  uchwały. 

Nad projektem uchwały głosowało 15 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 15 radnych,  głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Projekt uchwały został przyjęty. Uchwała Nr XII/88/2015 w sprawie nie odpłatnego 

przejęcia od Agencji Nieruchomości Rolnych do gminnego zasobu nieruchomości działki o 

numerze ewidencyjnym 88/13 położonej w Niemierzycach, Gmina Granowo  stanowi 

załącznik nr 9 do protokołu. 

 

g)  zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej 

 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej RGG, Radna Krystyna Kasperek powiedziała, że na 

ostatnim   spotkaniu   Komisji   Rewizyjnej  opracowano   plan  pracy  Komisji  na  rok  2016. 

Następnie  Radna Krystyna Kasperek omówiła proponowany plan pracy Komisji na 2016 rok.  

Przewodniczący Rady Stefan Bielawski przedstawił projekt  uchwały. 

Pytań do przedstawionej uchwały nie było. 

Nad projektem uchwały głosowało 15 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 15 radnych,  głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Projekt uchwały został przyjęty. Uchwała Nr XII/89/2015 w sprawie zatwierdzenia planu 

pracy Komisji Rewizyjnej stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

h) trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych szkół, przedszkoli i innych 

form wychowania przedszkolnego oraz trybu i zakresu prawidłowości  ich 

wykorzystania . 

 

Skarbnik   Gminy   Agnieszka  Chojnacka  przedstawiła  projekt  uchwały.      Poinformowała 

obecnych , że  w  dotychczas obowiązującej uchwale, należy wprowadzić zmiany, wynikające 

ze  zmiany  ustawy  o  systemie  oświaty.   Ustawodawca   nałożył  na  samorządy  obowiązek 

wprowadzenia  tych  zmian  do   31 grudnia 2015 roku.   Proponowana  uchwała  określa  tryb 

udzielania dotacji i zakres danych zawartych we wniosku dla szkół  niepublicznych,  które  na 

prowadzenie działalności oświatowej ubiegają się o dotacje z budżetu gminy. Zmiana dotyczy 

wzoru wniosku, określenia daty, do której należy go złożyć oraz wskazuje jakie dane powinny 

być  w  nim  zawarte  i  komu  dana  dotacja  będzie udzielona. Ponadto uchwała określa jakie 

dokumenty stanowią podstawę do obliczenia wysokości dotacji.  W  uchwale  wprowadza  się 
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zapis,  że  dotację  mogą  otrzymać szkoły i przedszkola niepubliczne.  Wprowadzona  zmiana 

dotyczy obliczania dotacji udzielonej dla przedszkola niepublicznego, gdzie dotacja udzielona 

będzie  w  przeliczeniu  na  1 ucznia,  pomniejszona  o  opłaty  za  korzystanie  z wychowania 

przedszkolnego    oraz    za    wyżywienie ,    które    to   stanowią   dochód   budżetu   gminy. 

Dotacja  na  ucznia  niepełnosprawnego  udzielana  będzie   w  kwocie  nie  niższej niż kwota 

przewidziana na ucznia niepełnosprawnego przedszkola w subwencji ogólnej. Nie zmienia się 

zapis dotyczący wysokości dotacji na przedszkole – 85%  wydatków  bieżących poniesionych 

na  każdego  ucznia  w  przedszkolu publicznym. Zapisy odnośnie dofinansowania uczniów w 

szkołach podstawowych i gimnazjach nie ulegają zmianie.  Kolejna zmiana to tryb rozliczania 

dotacji.  Po  przeprowadzeniu  kontroli  w szkole w Bielawach , koniecznym staje się dodanie 

zapisu , że na dokumentach źródłowych należy zamieścić następujący zapis. ,, Wydatek został 

sfinansowany  ze  środków  budżetu gminy i w jakiej wysokości”.  Ostatnia  zmiana polega na 

tym,   że   kontrolujący   ma    prawo   do   wglądu  do   dokumentacji   przebiegu   nauczania , 

dokumentacji   organizacyjnej  i  dokumentacji  finansowej.   W   poprzedniej   uchwale   była 

możliwość wglądu tylko do dokumentacji finansowej. 

Jeżeli chodzi o załączniki, to wniosek o udzielenie dotacji pozostaje bez zmian jak w ostatniej 

uchwale ,a zmienia się załącznik nr 3 ,  aby  wykorzystanie  dotacji  rozliczyć  miesięcznie  za 

każdy miesiąc w oparciu o planowaną liczbę uczniów .Przedstawiona tabela jest szczegółowo 

podzielona   na    rodzaj    dotacji,    która   dzieli   się   na   wydatki    bieżące   i   majątkowe. 

Środki z dotacji można przekazać na wydatki majątkowe – zakup powyżej 3.500 zł 

Radna Irena Ratajczak zapytała czego dotyczą wydatki majątkowe. 

Skarbnik Gminy odpowiedziała , że z dotacji można zakupić wyposażenie  powyżej   3.500 zł 

i to jest właśnie wydatek majątkowy. 

Radna   Irena   Ratajczak   zapytała   ponownie ,  czy  w takiej sytuacji jest możliwość zakupu  

autobusu lub busu  dla  szkoły  jako wydatku majątkowego.  Pani  Skarbnik odpowiedziała, że 

nie sprawdzała tego. 

Radna   Irena   Ratajczak   zadała    pytanie,  czy   na   przyszły  rok  coś  się zmieni  odnośnie  

finansowania na niekorzyść przedszkola. 

Skarbnik   Gminy  wyjaśniła,  że  subwencja  oświatowa na rok  2016  wzrosła w stosunku do 

2015  r. , ale  na przedszkola nic się nie zmienia dotacja jest podobna jak w tym roku. 

Przewodniczący Rady Stefan Bielawski przedstawił projekt  uchwały. 

Nad projektem uchwały głosowało 15 radnych. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało  

15 radnych, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. 
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Projekt  uchwały  został  przyjęty.  Uchwała Nr XII/90/2015  w  sprawie trybu udzielania i 

rozliczania  dotacji  dla   niepublicznych   szkół,   przedszkoli  i  innych  form   wychowania 

przedszkolnego oraz trybu i  zakresu  prawidłowości  ich wykorzystania  stanowi  załącznik  

nr 11 do protokołu.   

 

i)  zmiany uchwały budżetowej na rok 2015 

 

Skarbnik Gminy Agnieszka Chojnacka omówiła projekt uchwały informując, że: 

1. Dokonuje   się   zwiększenia   planu   dochodów  o   kwotę 84 900 zł   w   poszczególnych  

podziałkach klasyfikacji budżetowej, dostosowując plan dochodów do bieżącego wykonania. 

2. Dokonuje  się  korekty  planu  finansowego  w  dziale 754, rozdz. 75412 o kwotę 2 789 zł. 

Dostosowując plan finansowy do złożonego wniosku o płatność w ramach projektu „wsparcie 

techniczne   dla   OSP   w   Granowie ,   poprzez  zakup  średniego  samochodu   ratowniczo-

gaśniczego” ,dofinansowanego w ramach WPRO na lata 2007-2013. 

3. Dokonuje się  korekty planu finansowego w dziale 852, rozdz. 8212  o  kwotę 10 000 zł, z 

powodu  błędnego zaplanowania i niewykonania wpływów z różnych dochodów. 

4. Zwiększa się plan wydatków majątkowych oraz dokonuje się jego korekt z przeznaczeniem 

na następujące zadania: 

-   zakup   działki  budowlanej   pod   rozbudowę    Zakładu   Gospodarki   Komunalnej   przy  

ul. Poznańskiej w Granowie – 110 000zł 

- termomodernizacja budynku ZSP w Granowie – 15 000 zł  

5. Zmniejsza się kwotę oraz zakres dotacji udzielonej dla Zakładu Gospodarki Komunalnej w 

Granowie  o  kwotę  57 233 zł 

6. Dokonuje się korekty planu finansowego udzielanych dotacji dla Szkoły Podstawowej oraz 

Przedszkola prowadzonych przez Stowarzyszenie na kwotę 55 363 zł. 

7.Dokonuje się zwiększania planu wydatków związanych z przeciwdziałaniem alkoholizmowi 

o kwotę 8450 zł., dostosowując plan wydatków do wykonanych dochodów. 

8. W   celu   prawidłowego   funkcjonowania   jednostek  oraz  prawidłowego   wydatkowania 

środków  w  ramach  funduszu  soleckiego  dokonuje  się  przeniesienia  planu  wydatków   w 

działach: 600, 700, 710, 750, 754, , 900, 921 oraz 926.  

 

Radna Irena Ratajczak zapytała, dlaczego zmian w budżecie jest więcej od przedstawionych 

na komisji wspólnej. 
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Skarbnik  Agnieszka  Chojnacka  wyjaśniła,   że   zmiany  dotyczą  między  innymi  Zespołu 

Szkolno-Przedszkolnego w Granowie. Są to głównie przesunięcia między paragrafami na 

wydatki bieżące , ponieważ rok szkolny nie pokrywa się z rokiem budżetowym. 

Przewodniczący Rady Stefan Bielawski przedstawił projekt  uchwały. 

Nad projektem uchwały głosowało 15 radnych. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało  

15 radnych, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. 

Projekt  uchwały  został  przyjęty.  Uchwała Nr XII/91/2015  w  sprawie zmiany uchwały 

budżetowej na rok 2015 stanowi załącznik nr 12 do protokołu.   

 

 

j)  zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Granowo 

 

Skarbnik Gminy Agnieszka Chojnacka omówiła projekt uchwały. 

Zmiany dotyczą 2015 roku  i  dostosowania wieloletniej prognozy finansowej do  uchwały 

budżetową  do  wieloletniej prognozy finansowej.  W  załączniku nr 2 wprowadzono nowe 

przedsięwzięcia: 

1. Budowa chodnika ul. Przemysłowa 

2. Utwardzenie drogi – Dalekie 

Dokonano korekty limitów wydatków w poszczególnych latach dla przedsięwzięcia: 

1. Oświetlenie ulic w Granowie. 

Przewodniczący Rady Stefan Bielawski przedstawił projekt  uchwały. 

Nad projektem uchwały głosowało 15 radnych. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało  

15 radnych, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. 

Projekt  uchwały  został  przyjęty.  Uchwała Nr XII/92/2015  w  sprawie  zmiany 

wieloletniej prognozy finansowej Gminy Granowo  stanowi załącznik nr 13 do protokołu   

 

k)  określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji podatkowych  

 

Skarbnik  Gminy  Agnieszka  Chojnacka  wyjaśniła,  że  podjęcie  uchwały  jest  związane  z 

opublikowaniem  ustawy z dnia 9  października  2015 roku  o  rewitalizacji ,  która  dokonuje 

zmian  w  ustawie  o  podatkach  i opłatach lokalnych, polegających na dodaniu nowej stawki 

podatku od nieruchomości.  

Pytań do przedstawionej uchwały nie było. 

Przewodniczący Rady Stefan Bielawski przedstawił projekt  uchwały. 
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Nad projektem uchwały głosowało 15 radnych. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało  

15 radnych, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. 

Projekt  uchwały  został  przyjęty.  Uchwała Nr XII/93/2015  w  sprawie  określenia wzorów  

formularzy informacji i deklaracji podatkowych stanowi załącznik nr 14 do protokołu   

 

Przewodniczący Stefan Bielawski poinformował, że projekt budżetu na 2016 rok będzie 

szczegółowo omawiany  przez Panią Skarbnik na komisji.  Zwrócił  się  do  Radnych  z 

pytaniem,  czy zrobić wspólne posiedzenie komisji , czy każda komisja spotka się oddzielnie, 

aby  napisać opinię o projekcie budżetu. 

Radny Henryk Pawlak powiedział, że najlepiej zwołać komisję wspólną, na której Pani 

Skarbnik omówi projekt budżetu , a  następnie każda komisja w swoim składzie napisze 

opinię. 

Przewodniczący Stefan Bielawski poinformował , że następna sesja odbędzie się 21.12.2015r.  

Zaproponował  wspólne posiedzenie  komisji na dzień 8 grudnia 2015 r. o godz. 18:00 

Propozycja Przewodniczącego została zaakceptowana przez radnych. 

 

Ad. 7 Wolne głosy i wnioski. 

 

Wójt Zbigniew Kaczmarek przeczytał pismo z energetyki,  że z dniem 1 stycznia 2016 roku 

zostanie zamknięte Biura Obsługi Klienta w Opalenicy. Wszystkie sprawy można załatwiać 

telefonicznie ,  drogą elektroniczną,  lub w siedzibie w Poznaniu. 

Następnie Wójt przedstawił informację z analizy oświadczeń majątkowych za rok podatkowy 

2014 , które  zostały  złożone  Wojewodzie  przez  Przewodniczącego  Rady  Gminy  Stefana 

Bielawskiego oraz Wójta Gminy Zbigniewa Kaczmarka.  Wójt  przedstawił  także  nformację 

Naczelnika Urzędu Skarbowego w Grodzisku Wlkp., z analizy 8 oświadczeń majątkowych za 

rok 2014,  złożonych  przez  Kierowników  jednostek  organizacyjnych  oraz  osoby wydające 

decyzje administracyjne. 

Pan Krzysztof Gawroński sołtys wsi Kąkolewo z okazji przejęcia samochodu strażackiego, 

zaprosił wszystkich obecnych na sesji,  na kawę w dniu 9 grudnia 2015 r. na godz.17:30  do 

świetlicy wiejskiej w Kąkolewie. 

Pan Grzegorz Hamrol Kierownik ZGK poinformował, że w gazecie lokalnej ukaże się 

ogłoszenie o sprzedaży 2 przyczep. Oferty można składać w biurze ZGK. 
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Dyrektor Szkoły Podstawowej w Bielawach Pan Karol Gidaszewski, przedstawił informację o 

budynku szkoły Podstawowej w Bielawach oraz zapytał ,czy w budżecie gminy na rok 2016 

będą przeznaczone środki na termomodernizację szkoły. 

Wójt  odpowiedział,   że  piszemy   projekt  na  pozyskanie  środków  na  to   przedsięwzięcie. 

W I kwartale 2016 r. będzie ogłoszony konkurs przez Urząd Marszałkowski na 

dofinansowanie tego zadania. 

Radna Małgorzata Wiśniewska zwróciła uwagę , aby sprawozdania o stanie oświaty w gminie 

Granowo Radni otrzymywali wcześniej a nie przed sesją. Wówczas można by się z tymi 

informacjami zapoznać  wcześniej i przeanalizować. 

Radna Irena Ratajczak powiedziała, że sprawozdanie ze szkoły w Bielawach było dostarczone 

wcześniej a nie przed sesją. 

Wójt dopowiedział, że szkoła niepubliczna w Bielawach, nie jest zobowiązana do składania 

takiej informacji, a jeżeli chodzi o ZSP w Granowie, to dyrektor złożył informację w terminie. 

Radny Henryk Pawlak zapytał ,czy są osoby w naszej Gminie, które korzystają z Karty Dużej 

Rodziny i czy jest to karta lokalna. 

Wójt odpowiedział, że Karta Dużej Rodziny jest kartą ogólnopolską i mogą ubiegać się o nią 

rodziny, które mają powyżej 3 dzieci.  W naszej Gminie są rodziny,  które korzystają z tej 

karty. Natomiast nie mamy karty lokalnej,  gdyż na naszym terenie nie ma płatnych obiektów, 

kwalifikujących się do zastosowania ulg w ramach karty dużej rodziny. 

Radny Wojciech Kalemba powiedział, że korzysta z Karty Dużej Rodziny i są to ulgi na 

bilety kolejowe, bilety do kina , teatru czy bilety na basen . 

Radny Andrzej Kaczmarek zapytał,  kiedy są odbierane odpady wielkogabarytowe bo nie 

wszyscy wiedzą. 

Wójt wyjaśnił, że przy oczyszczalni jest punkt , gdzie w każdy wtorek, czwartek  i sobotę 

można przywieść odpady w tym również wielkogabarytowe.  Poza  tym w  poszczególnych 

miejscowościach  zbiórka będzie jak dotychczas, dwa razy w roku wiosną i jesienią. 

 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Stefan Bielawski zamknął obrady XII 

sesji VII kadencji Rady Gminy. 

Na tym protokół zakończono. 

 

      Protokółowała      Przewodniczący Rady Gminy 

       

     Halina  Kalisz                                                                             Stefan Bielawski 
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Wykaz dokumentacji w formie załączników do protokołu: 

 

1. Lista obecności radnych. 

2. Lista obecności zaproszonych gości. 

3. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 

4. Uchwała Nr XII/83/2015 w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości.  

5. Uchwała Nr XII/84/2015 w sprawie programu współpracy Gminy Granowo z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na 2016r. 

6. Uchwała Nr XII/85/2015 w sprawie zmiany Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2015r. 

7. Uchwała Nr XII/86/2015 w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2016r. 

8. Uchwała Nr XII/87/2015 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości. 

9. Uchwała Nr XII/88/2015 w sprawie nie odpłatnego przejęcia od Agencji 

Nieruchomości Rolnych do gminnego zasobu nieruchomości działki o numerze 

ewidencyjnym 88/13 położonej w Niemierzycach, Gmina Granowo. 

10. Uchwała Nr XII/89/2015 w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej. 

11. Uchwała Nr XII/90/2015 w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla 

niepublicznych szkół, przedszkoli i innych form wychowania przedszkolnego oraz 

trybu i zakresu prawidłowości ich wykorzystania. 

12. Uchwała Nr XII/91/2015 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2015. 

13. Uchwała Nr XII/92/2015 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Granowo. 

14. Uchwała Nr XII/93/2015 w sprawie określenia wzorów formularzy informacji i 

deklaracji podatkowych. 

 

 

 

 

 

 

 


